

Reanimation Resuscitation

Redaktion: A. Geppert

- 174 Einführung zum Thema: Kardiopulmonale Reanimation**
Introduction to the topic: Cardiopulmonary resuscitation
A. Geppert
- 175 Neue Leitlinien des European Resuscitation Council zur Reanimation. Unterschiede bei innerhospitalem und präklinischem Kreislaufstillstand?**
New European Resuscitation Council guidelines on resuscitation. Differences by in-hospital and preclinical cardiac arrest?
U. Raaz · A. Plehn · H. Ebel · A. Schlitt · K. Werdan · M. Buerke
- 181 Infarktbedingter Herz-Kreislauf-Stillstand. Stellenwert und Zeitpunkt der koronaren Intervention**
Infarct-associated cardiac arrest. Importance and timing of coronary interventions
G. Delle Karth
- 185 „Cooling“ nach kardiopulmonaler Reanimation im Jahr 2011. Indikationen und Durchführung**
Cooling after cardiopulmonary resuscitation in 2011. Indications and implementation
D. von Lewinski · B. Pieske
- 190 Übersicht: Prognoseabschätzung nach therapeutischer Hypothermie. Auf welche Parameter kann man sich noch verlassen?**
Prognostication after therapeutic hypothermia. Which parameters can be still be trusted?
D. Hasper · C. Storm · C. Leithner · A. Jörres · C.J. Ploner

■ **Update Intensivmedizin** Update intensive care medicine

- 172 Update Intensivmedizin: Hepatologische Intensivmedizin**
T. Berg

■ **Übersichten** Review articles

- 199 Therapie der posttraumatischen abdominellen Sepsis**
Therapy of posttraumatic abdominal sepsis
A. Sablotzki · M. Fuchs · J. Gille · A. Weimann · E. Czeslick

■ **Originalarbeiten** Original articles

- 207 Serumkonzentration der zerebralen Biomarker neuronenspezifische Enolase und Protein S100B. Einfluss der intraaortalen Ballonpumpe und anderer temporärer Linksherzunterstützungssysteme**
Serum concentration of the cerebral biomarkers neuron-specific enolase and protein S100B. Impact of the intra-aortic balloon pump and other short-term left ventricular assist device systems
R. Pfeifer · M. Ferrari · H.R. Figulla

233 Patientensicherheit in der Intensivmedizin

Patient safety in intensive care medicine
A. Valentin

241 CME-Fragebogen

Questionnaire

216 COPD als wichtiger Risikofaktor in der herzchirurgischen Intensivmedizin

COPD still is an important risk factor for intensive care after cardiac surgery
M. Ried · T. Homann · P. Kolat · C. Schmid · C. Diez

■ **Kasuistiken** Case reports

221 Seltene Ursache eines schweren kardiogenen Schocks. Ein Fallbericht

Rare cause of severe cardiogenic shock. A case report
A. Klenk · Y. Oberländer · S. Hoeft · M. Kellerer · T. Müller · M. Lubnow · M. Arlt

■ **Journal Club** Journal Club

226 Einsatz von Muskelrelaxanzien im Frühstadium des akuten Lungenversagens

Use of muscle relaxants in early acute respiratory distress syndrome
S. Weber-Carstens · A. Goldmann

■ **Berufspolitisches Forum** Professional political forum

229 Richtzahlen für den Personalbestand auf Intensivstationen. Stellungnahme des Vorstands der DGIIN

Reference numbers for staffing of intensive care units. Statement by the board of the DGIIN
L. Engelmann

■ **Verschiedenes** Miscellaneous

246 Termine Forthcoming meetings

248 Impressum Imprint